

Acknowledgements

Many individuals and groups have contributed to the success of this project.

I would like to thank first and foremost the Academic Relations Division of External Affairs and International Trade Canada for its support, both financial and practical, with special mention to Donna Thurston, Program Officer, and Brian Long, Director.

The staff of the various Canadian missions abroad have been invaluable in forwarding new publications or alerting me to new titles, and I am very grateful for their support and assistance. I would especially like to thank Michael Hellyer and Vivien Hughes of the High Commission in London; Walter Larink at the Canadian Embassy in Bonn; Orietta Doucet-Mugnier of the Centre culturel canadien, and Yolande Lefèvre, head of the Documentation Centre at the Canadian Embassy in Paris; Ruth Hayhoe, formerly First Secretary, Cultural and Scientific Affairs, Canadian Embassy, Beijing and Zhou Pingjie, Canadian Studies Programme at the Canadian Embassy in Beijing; and Peter J. Stephens at the Canadian Embassy in Washington.

I wish to thank most sincerely the member associations of the ICCS, the Canadian Studies centres and programs, and all the individual

Remerciements

De nombreux individus et groupes ont contribué au succès de ce projet.

Je voudrais d'abord remercier très chaleureusement la Direction des relations internationales en matière d'éducation d'Affaires extérieures et Commerce extérieur Canada du soutien, financier et pratique qu'elle nous a accordé, et tout particulièrement M^{me} Donna Thurston, agente de programme, et M. Brian Long, qui en est le directeur.

L'envoi de nouvelles publications, ou d'information sur les nouvelles parutions, par le personnel des diverses missions canadiennes à l'étranger s'est avéré d'une valeur inestimable, et je leur suis très reconnaissante de leur soutien et de leur aide. J'aimerais remercier tout spécialement M. Michael Hellyer et M^{me} Vivien Hughes du Haut-Commissariat à Londres; M. Walter Larink de l'ambassade canadienne à Bonn; Orietta Doucet-Mugnier du Centre culturel canadien et Yolande Lefèvre, chef du Centre de Documentation, à l'ambassade canadienne à Paris; M^{me} Ruth Hayhoe, ex-Première Secrétaire aux Affaires culturelles et scientifiques et M^{me} Zhou Pingjie, programme d'études canadiennes, à l'ambassade canadienne à Beijing; enfin M. Peter J. Stephens, de l'ambassade canadienne à Washington.